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Themabijeenkomst 6 oktober 
Op 6 oktober organiseerde ExSamen een themabijeenkomst. ’’s Morgens zijn er  twee workshops 
over het gebruik van rubrics en over het evalueren van examens met de scholen. 's Middags gaan we 
met Eric Jongepier (Hutspot) in gesprek over de ontwikkelingen rond certificering en externe 
validering. Inmiddels hebben we ongeveer 25 aanmeldingen ontvangen. Aanmelden kan nog steeds 
door te reageren op de uitnodiging of via info@exsamen.nl.  

Keuzedelen 
Onlangs is bekendgemaakt dat de zak-/slaagregeling voor de keuzedelen met twee jaar is uitgesteld. 
Dat geeft iedereen de tijd om zaken beter te organiseren. Wel lijkt bij sommigen de vraag op te 
komen of de examens voor keuzedelen dan wel zo goed moeten zijn. Onduidelijkheid op dat vlak is 
niet handig; in elk geval niet voor de examenleveranciers. Het risico bestaat dat we op grond van 
onze professionaliteit betere examens willen ontwikkelen dan de deelnemende scholen van ons 
vragen. Daarnaast wordt steeds duidelijker dat in een aantal gevallen het keuzedeeldossier een 
goede examinering in de weg staat. Sommige zijn veel te groot of complex, terwijl het 'slechts' om 
een keuzedeel gaat. Andere bevatten elementen die in de praktijk niet of lastig te examineren zijn. 
Naar aanleiding van die signalen organiseert Hutspot een bijeenkomst over concrete voorbeelden 
van 'onhandige' keuzedelen. De verschillende examenleveranciers brengen daar hun ervaringen en 
oplossingen in. 

Norm voor valide examenproducten 
Voor de zomer zijn de producteisen voor valide examenproducten gepubliceerd (zie 
www.valideringsexamens.nl). In de zomer heeft Hutspot gewerkt aan de product- en organisatie-
eisen. Die zijn eind juli ook besproken met de examenleveranciers. Daarbij zijn twee duidelijke zorgen 
geuit: (1) de hele exercitie van het certificeren van examenleveranciers lijkt alles bij elkaar een 
kostbare operatie te worden, terwijl die examenproducten eigenlijk al op orde waren en (2) er lijkt 
een situatie te ontstaan waarbij de scholen die zelf blijven ontwikkelen via route 2 aan veel minder 
(zware) eisen hoeven te voldoen, terwijl juist bij die examens vaker tekortkomingen werden 
gesignaleerd. Deze zorgen zijn ook gedeeld met Eric Jongepier en met de bestuurders van de 
examenleveranciers. 

Evaluatie bestuur 
Kort voor de zomer heeft het bestuur het eerste verenigingsjaar van ExSamen geëvalueerd. Er is veel 
gebeurd, maar het kan beter. We zijn druk bezig met de verschillende thema's, maar zijn daarbij nog 
te vaak reactief. Niet alle onderwerpen passen precies in een thema, terwijl ze wel onze aandacht 
verdienen. Als de themagroepen bij elkaar komen, zien we vaak dezelfde gezichten of organisaties, 
terwijl we graag met alle examenleveranciers ideeën en meningen willen uitwisselen. Tijdens de 
ledenvergadering van 3 november gaan we met elkaar in gesprek over concrete ideeën om zaken 
anders te organiseren. 
Daarbij zal ook de bestuursondersteuning aan de orde komen. Maartje Punt die dat een aantal 
maanden heeft verzorgd, heeft een andere baan en kan dat niet langer combineren met ExSamen 
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(vandaar ook deze eenvoudig opgemaakte nieuwsbrief). Binnenkort volgt een gesprek met MBO 
Diensten over de mogelijkheden om ExSamen secretarieel te ondersteunen. 

Samenwerking met platform examenleveranciers 
Het afgelopen jaar zijn we vanuit ExSamen regelmatig samen opgetrokken met de 
examenleveranciers die actief zijn in het platform. Dat bevalt goed, want inhoudelijk delen we 
dezelfde thema's. Onlangs heeft een verkennend gesprek plaatsgevonden om die samenwerking te 
intensiveren. Voor de buitenwereld is het prettig wanneer de examenleveranciers zich herkenbaar 
als één geheel organiseren. 

Facet 
Op 21 september heeft Ton Remeeus overleg gehad met Bert van Daalen (saMBO-ICT) en Karlijn 
Soesman (Groene Norm). Aanleiding is de bijeenkomst die Michel Wouters namens ExSamen heeft 
bijgewoond betreffende de bredere inzet van Facet (Blinklane rapport). Waar gaat het om? Na 
enkele jaren van een bijna stilstaand watertje komt de Facetrivier nu in beweging, in 
stroomversnelling zelfs. Dit naar aanleiding van de suggestie in het Blinklane rapport om een pilot te 
starten binnen het mbo. In het gesprek waar Michel bij aanwezig was, is met name deze pilot 
verkend. Dit heeft geleid tot het navolgende verzoek vanuit OCW: ‘Zet op papier wat jullie nodig 
hebben om een pilot m.b.t. de brede inzetbaarheid van Facet binnen het mbo vorm te geven’. Als 
voorbeeld werd genoemd ‘een copy-omgeving inclusief onderliggende broncode’. Dit sluit aan op de 
tijdens ons eigen onderzoek al benoemd vergezicht van Facet als ‘open source’. 
We hebben afgesproken dat we een pilotgroep van ICT-deskundigen/-technici vormen, een groep die 
gezamenlijk deze wensen en vragen gaat behandelen, voor of tijdens het experimenteren met Facet. 
We zijn dus op zoek naar examenleveranciers die met een pilot willen meedoen en die hun ICT-
expertise willen inzetten.  

 


